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§ 138 Organisation för det brottsförebyggande arbetet i Alingsås kommun
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Information och överläggningar

Ärendebeskrivning
 
 
 
 

 
A/ Organisation för det brottsförebyggande arbetet i Alingsås kommun
 
B/ Riktlinjer och organisation för säkerhetsskydd i Alingsås kommun
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§ 129  2020.351 KS  

VA-taxa 2021 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 augusti 2020 ,§ 174, att 
föreslå kommunfullmäktige att fastställa en höjning av VA-taxans brukningsavgifter med 7 
procent.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2020 lämnat följande yttrande:

VA-kollektivet finansieras genom VA-taxan som består av både brukningsavgifter och 
anläggningsavgifter.

Till 2020 års VA-taxa fastställdes en höjning av brukningsavgiften om 23,5 procent. VA-taxan 
ska finansiera den samlade VA-verksamheten som står utanför skattekollektivet.

Det ekonomiska utfallet för 2019 efter reglering mot abonnentkollektivet uppgick till -3,7 
mnkr, vilket belastade skattekollektivet. Samhällsbyggnadskontorets prognos per 31 augusti 
2020 för helåret 2020 är i linje med budget, det vill säga ett nollresultat efter en reglering mot 
skattekollektivet på 741 tkr.

Eftersom utfallet 2019 blev lägre än den tidigare redovisade prognosen bedömer 
samhällsbyggnadsnämnden att tidigare plan för 2021 med en höjning av 5 procent inte är 
tillräcklig. Därmed föreslås en höjning av VA-taxans brukningsavgifter om 7 procent. 
Förslaget medför ingen påverkan på VA-taxans anslutningsavgifter.

För att möjliggöra en redovisning av effekten som följer med föreslagen höjning används en 
normalvilla (typhus A). Föreslagen höjning av brukningsavgiften om 7 procent motsvarar en 
total höjning om cirka 44 kr per månad för normalvillan.

Kommunledningskontoret och samhällsbyggnadskontoret bedömer att ett antal 
osäkerhetsfaktorer som kan påverka kommande taxehöjningar. Detta förklaras främst av att 
akuta underhållsåtgärder kan behövas på Nolhaga avloppsreningsverk och att man befinner 
sig i en mycket tidig del av processen för det nya reningsverket.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

1. Förslag till ny VA-taxa med höjda brukningsavgifter om 7 procent godkänns.

2. Taxan gäller från och med den 1 januari 2021.
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§ 130  2020.352 KS  

Renhållningstaxa för Alingsås kommun år 2021 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 aug 2020 ,§ 175, att 
föreslå kommunfullmäktige att fastställa en höjning av renhållningstaxan om 2,5 procent. Den 
föreslagna höjningen om 2,5 procent innebär även att avfallsverksamheten åläggs att minska 
sina kostnader med 4 mnkr under taxeperioden 2021. Reviderad renhållningstaxa gäller från 
den 1 januari 2021.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2020 lämnat följande yttrande:

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa en höjning av 
renhållningstaxan om 2,5 procent. Vidare föreslås att FNI-kärl tas bort som alternativ för 
flerfamiljshus i taxan, tjänsten FNI-kärl för fritidshus läggs till som alternativ i taxan, taxan för 
slamtömning höjs med 4 procent och tjänster för extra slang vid slamtömning läggs till i 
taxan. Förslaget innebär även att avfallsverksamheten åläggs att minska sina kostnader med 
4 mnkr under avgiftsåret 2021.

Avfallsverksamheten står utanför skattekollektivet och självfinansieras genom avgifter. 
Eventuella över- eller underskott regleras mot upparbetad skuld till abonnentkollektivet. Det 
samlade underskottet för verksamheten 2019 innebar att skulden till abonnentkollektivet 
nollställdes, vilket medförde en effekt på kommunens resultat om cirka 4,9 mnkr. Därmed 
uppstod en skuld till skattekollektivet som ska regleras inom en följande treårsperiod. 
Samhällsbyggnadskontorets prognos per 31 augusti 2020 för helåret 2020 uppgår till 3,1 
mnkr och regleras i sin helhet mot skattekollektivet.

Till 2020 års taxa antogs en generell höjning om 11 procent och en ytterligare höjning av 
avgiften för grönt/brunt kärl om 10 procent för villahushållen. Säckhämtning togs bort från 
renhållningstaxan.

Försäljning av plats för deponimassor på Bälinge deponi har genererat intäkter som har 
använts för att finansiera övrig avfallsverksamhet. Detta innebär att både deponiintäkter och 
renhållningstaxan har finansierat verksamheten. Kommunledningskontoret har vid 
kommunikation med samhällsbyggnadskontoret informerats om att deponiintäkternas 
finansiering av övrig renhållningsverksamhet måste upphöra eftersom dessa medel istället 
ska bidra till sluttäckningsfonden som syftar till att finansiera sluttäckning av deponin.

Föreslagen höjning om 2,5 procent motsvarar en höjning om 75 kr år för en normalvilla, vilket 
innebär att kostnaden höjs från 2991 kr till 3066 kr. Därtill föreslås nedanstående justeringar.

Två förändringar föreslås med anledning av det nya producentansvaret (TIS) som börjar 
gälla vid årsskiftet 2021.
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AU § 130, forts

Tjänsten FNI-kärl tas bort som alternativ för flerfamiljshus. Detta förklaras av att 
fastighetsägare till flerfamiljshus ska vända sig till privata entreprenörer för hantering av 
återvinningsmaterial, vilket innebär att kommunen ej längre kan erbjuda tjänstenen till 
flerfamiljshus.

Tjänsten FNI-insamling för fritidshus läggs till som alternativ i taxan eftersom kommunen 
efter årsskiftet får i uppdrag från producenterna att erbjuda FNI-insamling till alla villakunder 
och fritidshuskunder.

Ytterligare två förändringar föreslås.

Tömningstaxan för slam höjs med 4 procent, vilket förklaras av förändrade priser till följd av 
en ny upphandling av entreprenör 2019.

Tjänsten för extra slang vid slamtömning läggs till i taxan.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

1. Förslag till ny renhållningstaxa 2021 godkänns.

2. Taxan gäller från och med den 1 januari 2021.
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§ 131  2020.353 KS  

Låst cykelgarage och avgift för tillträde 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadskontoret köpte under 2019 in ett cykelgarage som nu monteras vid 
Alingsås station. För ökad säkerhet kommer cykelgaraget vara låst och för tillträde till det 
låsta cykelgaraget föreslås användare betala en avgift. Samhällsbyggnadsnämnden 
beslutade den 24 augusti 2020, § 176, att föreslå kommunfullmäktige att fastställa avgiften till 
80 kr/månad per användare med start från det att cykelgaraget tas i bruk.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2020 lämnat följande yttrande:

Cykelgaraget syftar till att erbjuda pendlare ett säkrare sätt att förvara sina cyklar vid 
Alingsås station. I bilaga till ärendet anger samhällsbyggnadskontoret att många pendlare 
använder cykel som färdmedel till och från stationen, men att cykelstölder och skadegörelse 
förekommer.

I en jämförelse med andra kommuner har samhällsbyggnadskontoret lyft fram två 
avgiftsstrukturer. Genom det ena alternativet kan användaren betala för tjänsten baserat på 
en halvårs- eller årsavgift. Det andra alternativet innebär att användaren betalar en 
månadsavgift som dras per automatik genom ett abonnemang. Vidare visar jämförelsen att 
det är mer vanligt förekommande med en månadsavgift bland de kommuner som har 
jämförts där avgiften varierar mellan 50-100 kr/månad.

För hantering av det administrativa arbetet jämförs olika alternativ. Nämndens förslag till 
beslut innebär att ett passagesystem används och levereras av en tjänsteleverantör. 
Tjänsten innebär att cyklisten kan välja egen tagg för upplåsning, vilket kan vara en 
mobiltelefon. Detta medför ingen ytterligare administrativ hantering av taggar. Ett konto 
registreras på leverantörens hemsida och ett betalkort registreras för debitering av 
månadsavgiften. Detta alternativ innebär mindre administration för kommunens del, men ett 
högre kostnader för inköp av mjuk- och hårdvara, vilket framgår av bilaga till ärendet. 
Driftkostnaden beräknas till cirka 60 tkr per år. Förslaget innebär att användaren betalar 80 
kr per månad som är beräknat till självkostnadspris.

Det andra systemet för hantering är ett taggsystem som administreras av kommunen, vilket 
bland annat kräver användaradministration, tagghantering och fakturahantering. Fördjupad 
beskrivning av alternativen finns i bilaga till ärendet.

7



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

 

Beslut
 
AU § 131, forts
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

1. Förslag till ny renhållningstaxa 2021 godkänns.

2. Taxan gäller från och med den 1 januari 2021.

3. Avgiften om 80 kr inklusive moms per månad för en användares tillgång till cykelgaraget 
godkänns och börjar gälla från det att cykelgaraget tas i bruk.
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§ 132  2020.160 KS  

Förlängd avtalstid nytt kommunarkiv 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade 2020-04-14 § 53 att ge kommundirektören i uppdrag att teckna 
hyresavtal med Fastighets AB Balder för nytt kommunarkiv. Hyresavtalet omfattar 120 
månader till en årshyra om 2 475 tkr. Därigenom gavs Fastighets AB Balder klartecken att 
starta anpassning av lokalen. Kommunledningskontoret fick i uppdrag att återkomma med 
förslag till kommunfullmäktige att teckna ett hyresavtal om 240 månader med Fastighets AB 
Balder till en årshyra om 1 725 tkr.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 september 2020 lämnat följande yttrande:

Ett nytt kommunarkiv är en stor satsning på en mycket specifikt utformad miljö vilket medför 
investeringskostnader för nya inventarier och ny utrustning som ska ses i ett långsiktigt 
perspektiv. Det nya kommunarkivet följer samtliga lag- och myndighetskrav från såväl 
Riksarkivets författningssamling som Boverkets byggregler (BBR 28) och kommer därigenom 
att utgöra ett funktionellt arkiv för mycket lång tid framöver.

Kommunledningskontoret föreslår därför att kommunstyrelsen tillstyrker att ett nytt hyresavtal 
om 240 månader tecknas med Fastighets AB Balder. Ett hyresavtal om 240 månader 
innebär en lägre årshyra än med det nu tecknade hyresavtalet om 120 månader. Årshyran 
kommer att minska från 2 475 kr/år till 1 725 tkr/år, vilket är en minskning med 30 procent.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

1. Hyresavtal godkänns upp till 20 år för lokaler för nytt kommunarkiv.

2. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att teckna hyresavtal för kommunarkivet om 240 
månader med Fastighets AB Balder till en årshyra om 1 725 tkr.
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§ 133  2020.096 KS  

Svar på motion om införande av medborgarbudget - Anita Hedén 
Unosson (S), Björn Wallin Salthammer (S), Simon Waern (S) och Anders 
Sandberg 

Ärendebeskrivning
Anita Hedén Unosson (S), Björn Wallin Salthammer (S), Simon Waern (S) och Anders

Sandberg (S) har till kommunfullmäktige den 26 februari 2020, § 36 lämnat en motion 
införande av medborgarbudget.

Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att, inför kommande 
budgetberedning, ta fram ett förslag för införandet av medborgarbudget.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 september 2020 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:

Kommunledningskontoret har gjort en omvärldsbevakning kring hur andra kommuner har 
arbetat med medborgarbudget. Det finns idag ett tiotal kommuner som har infört 
medborgarbudget. Att införa medborgarbudget kräver ett stort arbete och en politisk enighet. 
En medborgarbudget innebär att den representativa demokratin ger avkall på det ansvar 
som väljarna har givit de förtroendevalda samt kräver ett tydligt regelverk och kriterier. 
Budgeten måste nå ut till kommunmedborgarna för att nå sitt syfte.

Under 2019 har kommunledningskontoret arbetat med att ta fram förslag till nya riktlinjer för 
medborgardialog som ska ersätta nuvarande policy för invånardialog. Kommunstyrelsen 
beslutade den 9 mars 2020, § 29 att anta Riktlinje för medborgardialog, under förutsättning 
av kommunfullmäktiges beslut att upphäva nuvarande riktlinje för invånardialog, ärendet ska 
behandlas av kommunfullmäktige 30 september.

I det nya förslaget till riktlinjer för medborgardialog kommer det att finnas utrymme att bedriva 
medborgardialog, som även kan innefatta projekt där medborgarna får vara med och 
bestämma om en begränsad summa pengar, en så kallad medborgarbudget. Det kan tex 
vara i syfte att utveckla ett geografiskt område eller en annan avgränsad fråga som berör ett 
stort antal medborgare. Vidare så kan varje parti inom sina respektive budgetförslag lägga 
fram förslag om medborgarbudget redan idag.
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AU § 133, forts

Sammantaget innebär detta att kommunledningskontoret anser att det finns skäl till att avslå 
motionen.
Förslag till kommunfullmäktige för beslut:
Motionen avslås.

Förslag till beslut på sammanträdet
 
Beslutsgång
 
Vid dagens sammanträde enas kommunstyrelsens arbetsutskott om att motionen ska anses 
besvarad.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget yttrande.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Motionen anses besvarad i och med kommunledningskontorets yttrande.
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§ 134  2019.714 KS  

Svar på motion om handlingsplan för bostadsbyggandet - Camilla 
Stensson (S), Anton César (S), Anita Hedén Unosson (S) och Simon 
Waern (S) 

Ärendebeskrivning
Camilla Stensson (S), Anton César (S), Anita Hedén Unosson (S) och Simon Waern (S) har 
till kommunfullmäktige den 30 oktober 2019, § 212 lämnat en motion om att ta fram en 
handlingsplan för bostadsbyggandet i Alingsås kommun.

Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att revidera 
Alingsås kommuns bostadsförsörjningsprogram, samt komplettera programmet med en 
konkret handlingsplan för bostadsbyggandet med särskilt fokus på social hållbarhet.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 13 november 2019, 201 § att remittera 
motionen till kommunledningskontoret för beredning.

Beslut om att godkänna Bostadsförsörjningsprogram för Alingsås kommun, togs senast av 
kommunfullmäktige den 31 maj 2017, § 130.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 september 2020 lämnat följande yttrande:

Alingsås kommuns bostadsförsörjningsprogram utgör en viktig del av kommunens 
strategiska arbete för att stärka Alingsås som en attraktiv kommun.

Enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar (SFS 2000:1383) ska varje 
kommun ansvara för att anta aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning. Syftet är att skapa 
förutsättningar för alla i kommunen att leva i goda bostäder och att främja att ändamålsenliga 
åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och genomförs.

Riktlinjerna ska uppdateras och antas av kommunfullmäktige varje mandatperiod. Förändras 
förutsättningarna för de antagna riktlinjerna ska nya sådana upprättas och antas av 
kommunfullmäktige.

Riktlinjer för bostadsförsörjning ska enligt lagstiftningen innehålla kommunens mål för 
bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet, samt kommunens planerade insatser 
för att dessa ska uppnås. Riktlinjerna ska även redovisa hur kommunen tagit hänsyn till 
relevanta nationella och regionala mål, planer och program som är av betydelse för 
bostadsförsörjningen. Riktlinjerna ska vara vägledande när kommunen i översiktsplaneringen 
tillämpar och bedömer det allmänna intresset i 2 kap 3 § 5 plan och bygglagen (PBL).
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AU § 134, forts

Det är således angeläget att kommunens riktlinjer för bostadsförsörjning upprätthålls 
aktuella.

Kommunledningskontoret har sedan tidigare planerat att starta arbetet med att aktualisera 
Alingsås kommuns riktlinjer för bostadsförsörjning under hösten i år. Riktlinjerna ska uppfylla 
lagstadgade krav och bör även redogöra för de verktyg som kommunen har till sitt 
förfogande, för att påverka och styra bostadsbyggandet i en socialt hållbar riktning. 
Planeringen är att göra en översyn av kommunens strategiska dokument med koppling till 
bostadsbyggande och behovet av en handlingsplan kan komma att omhändertas inom 
ramen för arbetet med Fördjupad översiktsplan för staden eller på annat sätt som bedöms 
lämpligt. I och med att detta arbete tas om hand med start under hösten på 
kommunledningskontoret, behövs inget nytt uppdrag att ta fram en kompletterande 
handlingsplan.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget yttrande.

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad i och med kommunledningskontorets yttrande.
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Utdragsbestyrkande

§ 135  2019.713 KS  

Svar på motion om avskaffande av utmaningsrätten - Björn Wallin 
Salthammer (S), Karin Johansson (S) och Simon Waern (S) 

Ärendebeskrivning
Björn Wallin Salthammer (S), Karin Johansson (S) och Simon Waern (S) har till 
kommunfullmäktige den 30 oktober 2019, § 213, lämnat en motion om att avskaffa 
utmaningsrätten.

Motionärerna föreslår att:

Kommunfullmäktige fattar beslut om att avskaffa utmaningsrätten i Alingsås kommun.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 13 november, § 200, att remittera motionen 
till kommunledningskontoret för beredning.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 september 2020 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:

Kommunfullmäktige beslutade den 24 november 2010, § 191, att införa utmaningsrätt i 
Alingsås kommun från och med den 1 april 2011. I anslutning till detta gjordes ändringar i 
konkurrenspolicyn och kommunstyrelsen beslutade om tillämpningsföreskrifter. Införandet av 
utmaningsrätten syftade bland annat till att främja en hög kvalitet i tjänsteutbudet, att uppnå 
kostnadseffektivitet och att få in fler utförare i verksamheten.

Den 12 december 2012, § 205, beslutade kommunfullmäktige om vissa korrigeringar 
gällande utmaningsrätten, däribland att kommunstyrelsen fattar beslut om utmaningar, 
kommunledningskontoret handlägger och berörda nämnder levererar underlag.

Sedan införandet av utmaningsrätt har det inkommit 14 utmaningar, 13 utmaningar har blivit 
avslagna och en är pågående.

Kommunledningskontoret och förvaltningarna har i uppdrag att kontinuerligt utvärdera och 
kartlägga sin egen verksamhet. Kommunen behöver ständigt utvecklas och söka effektivare 
sätt att bedriva sin verksamhet och på så vis nytta resurser på bästa sätt. Genom 
utmaningsrätten ges kommunens verksamheter incitament till att utvärdera och kartlägga 
delar av verksamheten och det blir en transparens kring olika driftsmöjligheter. Därmed kan 
utmaningsrätten ses som ett verktyg för verksamhetsutveckling oavsett om utmaningen 
beviljas eller avslås.

Förslag till beslut i kommunfullmäktige:
Motionen avslås.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

 

Förslag till beslut på sammanträdet
 
AU § 135, forts
 
Simon Waern (S) föreslår att motionen bifalls.
 
Anita Hedén Unosson (S) och Björn Wallin Salthammer (S) föreslår att Simon Waerns 
ändringsförslag bifalls.
 
Jens Christian Berlin (L) föreslår att kommunledningskontorets förslag bifalls.
 
Beslutsgång
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bifalla 
kommunledningskontorets förslag.
 
Omröstning begärs.
Följande propositionsordning godkänns:
Ja till kommunledningskontorets förslag, nej till Simon Waerns m fl ändringsförslag.
 
Ja                                                          Nej                                               Avstår
Karl-Johan Karlsson (C)                       Simon Waern (S)                        Boris Jernskiegg (SD)
Jens Christian Berlin (L)                       Anita Hedén Unosson (S)
Ordförande Daniel Filipsson (M)          Björn Wallin Salthammer (S)
 
Med 3 ja-röster, 3 nej-röster, 1 som avstår att rösta samt ordförandens utslagsröst har 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat att bifalla kommunledningskontorets förslag.

15



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
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2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 136  2020.072 KS  

Redovisning av obesvarade motioner 2020 

Ärendebeskrivning
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 33 ska kommunstyrelsen två gånger om året, i 
april och oktober, redovisa för fullmäktige de motioner som ännu inte beretts färdigt.

Kommunfullmäktige har då att ta ställning om motioner vars beredning inte kunnat avslutas 
inom ett år ska avskrivas från ytterligare beredning, eller fortsätta handläggas.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 september 2020 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har upprättat en sammanställning över obesvarade motioner. 
Totalt har 19 motioner lämnats in till kommunfullmäktige som ännu inte är besvarade. Tre 
motioner är äldre än ett år.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

1. Redovisningen godkänns.

2. Handläggningen fortsätter för följande motioner som är äldre än ett år:

   Motion om en ren och prydlig kommun - Pär-Göran Björkman (S), Björn Wallin Salthammer 
(S)
   och Anita Hedén Unosson (S)

   Motion om mätning av föreningsklimatet i kommunen - Pär-Göran Björkman (S), Karin 
Johansson (S),
   Moheeb Jouda (S) och Simon Waern (S)

   Motion om att återinföra uppvaktning av SM-vinnare - Pär-Göran Björkman (S), Birgitta 
Larsson (S)
   och Simon Waern (S)
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 137  2018.480 KS  

Organisation - arbete med klimatanpassning, samt säkrare kommun, 
klimathot 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade 16 juni 2018, §119 att bevilja Motion om klimatanpassning 
och att ta fram risk-och konsekvensanalyser för den kommunala verksamheten, med 
avseende på klimatförändringar, genomföra kartläggning av nödvändiga anpassningar till 
följd av ett förändrat klimat och att de klimatanpassningar som anses nödvändiga ska 
belysas med ungefärliga kostnadsanalyser. Kommunfullmäktige beslutade 24 april 2019, § 
81 att bevilja Motion – säkrare kommun, klimathot att klimathot identifieras och att 
handlingsplaner ska upprättas. Det är därmed två motioner som har beviljats av 
kommunfullmäktige som rör fortsatt arbete med klimatanpassning.

Det fortsatta arbetet behöver formaliseras och berör samtliga förvaltningar, kommunala bolag 
samt Alingsås och Vårgårdas Räddningstjänstförbund.

 

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 september 2020 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag för hur det fortsatta arbetet med 
klimatanpassning och klimathot ska organiseras i kommunen. Klimatperspektivet behöver 
beaktas över hela kommunens geografiska yta. Det är kommunstyrelsen som ansvarar för 
det strategiska arbetet, samtidigt som alla förvaltningar, bolag och AVRF måste ingå i 
arbetet.

Inom området med arbete med klimatanpassning har lagstiftningen förstärkts. Den 1 augusti 
2018 ändrades plan- och bygglagen, PBL (SFS 2010:900) och plan- och byggförordningen, 
PBF. Syftet med förändringarna är att förbättra kommunernas beredskap för 
klimatförändring. Det finns nu krav i PBL 3 kap 5 § att kommunerna i översiktsplanen ska ge 
sin syn på risken för skador på den byggda miljön till följd av översvämning, ras, skred och 
erosion som är klimatrelaterade samt på hur sådana risker kan minska eller upphöra. 
Ändringen i PBL 9 kap 12 § innebär att kommunen i en detaljplan får bestämma att det krävs 
marklov för markåtgärder som kan försämra markens genomsläpplighet och som inte vidtas 
för att anlägga en gata, väg eller järnväg som är förenlig med detaljplanen.

Delar av det fortsatta arbete kommer att ha beröringspunkter med kommunens risk- och 
sårbarhetsanalys som leds av beredskapssamordnare. Det behövs ett nära samarbete med 
beredskapssamordnare, miljöstrateg och plan- och bygglovschef.

För att få en heltäckande bild över kommunens hela geografiska yta, såsom byggnader såväl 
som gator, parker, naturområden och teknisk infrastruktur, samt hur kommunens 
verksamheter påverkas behövs även en samordnad arbetsgrupp.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

AU § 137, forts

Miljöstrategen bör leda och koordinera arbetet i gruppen. Övriga medlemmar ansvarar för att 
bidra med kompetens, erfarenheter och stöd samt för att förankra arbetet inom respektive 
verksamhet. Åtgärdsförslag som arbetas fram ska därefter tas beslutas och verkställas inom 
respektive verksamhet, eller centralt genom kommunledningskontoret.

Följande tjänstepersoner föreslås ingå i arbetsgruppen. Om en ensam representant inte 
besitter tillräcklig kunskap om hela förvaltningens eller bolagets respektive verksamheter kan 
flera representanter ingå.

• Representant för respektive förvaltning

• Representant för respektive kommunalt bolag

• Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund

• Miljöstrateg

• Plan och bygglovschef

• Beredskapssamordnare

Arbetet med klimatanpassning och klimathot ska ses som en ordinarie process som behöver 
revideras och följas upp inom ordinarie styrning och ledning av verksamheten.

Arbetsgruppen föreslås följa den regionala handlingsplan för klimatanpassning med 
tillhörande vägledning för kommuner, som Länsstyrelsen Västra Götaland har tagit fram. 
Ytterligare stöd finns att få från SMHI och på www.klimatanpassning.se.

Arbetsgruppen ska ta fram en handlingsplan för Alingsås kommun avseende klimathot..

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:
 
Organisation för arbete med klimatanpassning, samt säkrare kommun och klimathot 
godkänns.
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arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 138  2020.226 KS  

Organisation för det brottsförebyggande arbetet i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Till säkerhetspolicyn för Alingsås kommun, antagen av kommunfullmäktige 2019-10-30, har 
kommunstyrelsen tagit fram riktlinjer för hur säkerhet och beredskap ska organiseras. Av 
riktlinjerna framgår att kommunen ska organisera brottsförebyggande arbete.

 

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2020 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:

Av kommunens budget för 2020-2022 framgår att Alingsås ska vara ett rättvist och säkert 
samhälle där människor kan känna trygghet.

I vår omvärld ser vi en oroväckande utveckling där grov organiserad brottslighet, kriminella 
gäng och kriminella klaner tar en allt större plats. Vi har också sett tendenser till att den 
sortens kriminalitet också kan drabba Alingsås.

För att ett samhälle ska stå robust mot den sortens prövningar krävs en bred samverkan 
med andra aktörer. En sådan samverkan kan organiseras genom förslaget till ett lokalt 
Brottsförebyggande Råd, BRÅ.

Gemensamma lägesbilder på olika strategiska nivåer, ett samlat beslutsfattande, ett 
systematiskt informationsutbyte och samordnade insatser är ett förväntat utfall av ett nytt 
lokalt BRÅ.

Förslaget till ett lokalt BRÅ, med en tydlig koppling också till ett krissamverkansråd är en del i 
att arbeta mer strategiskt och samlat i frågor som rör både säkerhet och krisberedskap. Att 
arbetets inriktning ges av kommunens högsta ledning och lokalpolisområdeschef ger också 
en tydlig styrning och ledning av arbetet.

Arbetet ska drivas och utvecklas tillsammans med lokalpolisområdet, men även andra 
aktörer såsom t.ex. det privata näringslivet ska engageras.
Förslag till beslut i kommunstyrelsen:

Förslag till organisation för kommunens brottsförebyggande arbete antas.
Den nya organisationen börjar gälla från och med den 1 november 2020.
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2020-09-30

Utdragsbestyrkande

 

Förslag till beslut på sammanträdet
AU § 138, forts
 
Beslutsgång
 
Vid dagens sammanträde enas kommunstyrelsens arbetsutskott om följande tillägg i förslag 
till beslut:
I styrgruppen ska även kommunstyrelsens vice ordförande ingå.

I lokala brottsförebyggande rådet ska även kommunstyrelsens ordförande, vice ordförande 
samt kommundirektören ingå.
I krissamverkans rådet ska även kommunstyrelsens arbetsutskott ingå.
 
 
 

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Förslag till organisation för kommunens brottsförebyggande arbete antas, med följande 
tillägg:
 
 -I styrgruppen ska även kommunstyrelsens vice ordförande ingå.

 -I lokala brottsförebyggande rådet ska även kommunstyrelsens ordförande,
    vice ordförande samt kommundirektören ingå.
 
 -I krissamverkans rådet ska även kommunstyrelsens arbetsutskott ingå.

Den nya organisationen börjar gälla från och med den 1 november 2020.
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Utdragsbestyrkande

§ 139  2020.345 KS  

Riktlinjer och organisation för säkerhetsskydd i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
I säkerhetspolicyn för Alingsås kommun, antagen av kommunfullmäktige 2019-10-30, har 
kommunstyrelsen tagit fram riktlinjer för hur säkerhet och beredskap ska organiseras. Av 
riktlinjerna framgår att kommunen ska bedriva arbete enligt säkerhetsskyddslagen 
(2018:585).

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2020 lämnat följande yttrande:

Säkerhetsskyddsarbetet omfattar sådan verksamhet som är av betydelse för Sveriges 
säkerhet. I en kommun är förekomsten av sådan verksamhet av mycket begränsad 
omfattning. Oaktat detta förekommer sådan verksamhet och denna ska därmed skyddas.

I arbetet har säkerhetsskyddslagen (2018:585) samt säkerhetsskyddsförordningen 
(2018:658) legat till grund. Säkerhetspolisens vägledning har också beaktats.

Riktlinjerna beskriver områden där ansvar och nivå för arbetet läggs fast. Till detta kommer 
ytterligare checklistor och rutiner behöva styra arbetet. Säkerhetschefen är ytterst ansvarig 
tjänsteman, men avvägningar sker i samverkan med aktuell förvaltningschef.

Det är viktigt att hitta en väl avvägd nivå samt en sammanhållen planering och styrning för att 
underlätta verksamheternas planering och vidtagande av de säkerhetsskyddsåtgärder som 
är nödvändiga.

En sammanhållen organisation med tydliga avgränsningar och tydliga ansvarsförhållanden 
är därför av stor betydelse för att uppnå balans i arbetet.

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Förslag till riktlinjer och organisation för säkerhetsskyddsarbetet antas. Den nya 
organisationen börjar gälla från och med den 1 november 2020.
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Utdragsbestyrkande

§ 140  2019.113 KS  

Förslag att ändra detaljplan för E20, delen Kristineholm- Bälinge och 
verksamheter 

Ärendebeskrivning
Detaljplanen för E20 delen Kristineholm-Bälinge och verksamheter antogs i 
kommunfullmäktige den 3 september 2014 § 97. I detaljplanens norra del ligger fastigheten 
Stormansgården 3 avsedd för ej miljöstörande industri, alternativt fordonsservice samt 
service för trafikanter. Inom fastigheten finns två mangårdsbyggnader som fått 
skyddsbestämmelse i enlighet med plan- och bygglagen och därmed ej får rivas eller 
förvanskas och underhållsåtgärder ska ske varsamt. Detaljplanen har en genomförandetid 
på 10 år från laga kraft datum, vilket inträdde den 1 oktober 2014.

Kommunstyrelsen beslutade den 8 april 2019 §73 att fastigheten kan säljas genom 
direkttilldelning.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 22 september 2020 lämnat följande yttrande 
samt förslag till beslut:

Kommunledningskontoret har sedan beslut om direkttilldelning fattades, varit i kontakt med 
ett antal exploatörer som visat intresse för fastigheten, men som avböjt på grund av 
byggnaderna. Företag som bedriver den verksamhet som detaljplanen medger och 
dessutom har intresse och kompetens av att vårda och förvalta byggnader med höga 
kulturhistoriska värden, är svåra att hitta.

Byggnaderna är i stort behov av renovering, dörrar och fönster är nu också igensatta för att 
hindra fortsatt invändig skadegörelse.

Kommunledningskontoret anser att bästa alternativet för att möjliggöra ett bevarande av 
byggnaderna, är att försöka pröva en ändring av detaljplanen där skyddsbestämmelsen tas 
bort, för att sedan försöka sälja och flytta byggnaderna. Skyddsbestämmelsen byggnaderna 
har i gällande detaljplan innebär bland annat ett rivningsförbud. För att flytta en byggnad 
krävs rivningslov, vilket skyddsbestämmelsen hindrar.

Förslaget är därför att pröva en planändring, för att ta bort skyddsbestämmelsen och därmed 
möjliggöra en flytt av byggnaderna.
 
Förslag till kommunstyrelsen för beslut:
Kommundirektören får i uppdrag att underteckna planavtal för att pröva ändring av detaljplan 
E20 delen Kristineholm-Bälinge och Verksamheter.
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Förslag till beslut på sammanträdet
AU § 140, forts
 
Beslutsgång
 
Vid dagens sammanträde enas kommunstyrelsens arbetsutskott om följande tillägg i förslag 
till beslut:
i syfte att säkerställa ett bevarande av de två mangårdsbyggnaderna .

Beslut
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:
Kommundirektören får i uppdrag att underteckna planavtal för att pröva ändring av detaljplan 
E20 delen Kristineholm-Bälinge och Verksamheter i syfte att säkerställa ett bevarande av de 
två mangårdsbyggnaderna inom fastigheten Stormansgården 3.
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§ 141  2017.440 KS  

Överlåtelse av Bergkullen 1 och 2, Norra Stadsskogen till PEAB 
Markutveckling AB 

Ärendebeskrivning
Peab inkom 5 juni 2017 till kommunen med en skriftlig förnyad begäran om att få förvärva 
tomtmarken i bostadskvarteret Bergkullen, i Norra Stadsskogen. Kvarteret Bergkullen har 
avstyckats till Bergkullen 1-2 för att säljas till exploatör. (Läge och omfattning för Bergkullen 
1-2 se bilaga till ärendet.)

Kommunledningskontoret och PEAB är överens om att kommunen ska överlåta fastigheterna 
Bergkullen 1 och 2, för att PEAB ska kunna uppföra lägenheter med bostadsrätt och småhus 
med äganderätt på de detaljplanelagda fastigheterna.

Inom Bergkullen 1 avses uppföras 10 friliggande småhus, som avstyckas till egna 
fastigheter. Inom Bergkullen 2 avses uppföras tre flerbostadshus, med totalt cirka 50 
lägenheter. Totalt uppgår byggnationen till cirka 4.690 kvm BTA (bruttoarea) för 
bostadsrätterna och 10 småhus. PEAB planerar för att påbörja exploateringen av 
fastigheterna sent år 2021 och avsikten är att husen ska vara inflyttningsklara från sent år 
2022-23.

Kommunen förbehåller sig rätten att häva köpet om exploatören inte startar byggnationen på 
fastigheterna inom 24 månader från avtalets tecknade. Innan PEAB kan tillträda tomtmarken 
för att påbörja byggnation av bostäder, ska kommunen bygga ut Bergkullegatan till körbart 
skick för byggtransporter, i enlighet med gällande detaljplan.

Köparen betalar 10% av köpesumman när marköverlåtelseavtalet har undertecknats. Hela 
köpesumman slutbetalas när tomtmarken kan tillträdas. Avsikten är att marköverlåtelse-
avtalet undertecknas år 2020 och köparen tillträder tomtmarken i slutet av år 2021.

Köpeskilling för överlåtelsen blir cirka 20.030.000 kr, baserat på ett pris på 2.500 kr/kvm BTA 
bostadsrätt bostäder och 830.000 kr per småhustomt. Köpeskillingen fastställs slutligen 
utifrån beviljat bygglov. Värdering av byggrätterna är gjord i december 2017 av oberoende 
sakkunnig fastighetsvärderingskonsult som kommunen anlitat.
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AU § 141, forts

Kommunfullmäktige beslutade 10 maj 2017 KF § 132 att:

Partnerskapet för Norra stadsskogen avslutas efter utbyggnadsetapp 2..
Kommunstyrelsen får i uppdrag att säga upp gällande partnerskapsavtal för Norra 
Stadsskogen

Företaget PEAB ingår som en part i gällande avtal från år 2004 om partnerskap för 
utveckling av Norra Stadsskogen. Kommunen har under lång tid haft diskussioner med 
PEAB om överlåtelse och exploatering av Bergkullen 1 och 2, som ligger inom Etapp 2 av 
Norra Stadsskogen.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 september 2020 lämnat följande yttrande:

Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen godkänner att marköverlåtelseavtal får upprättas 
mellan Alingsås kommun och PEAB Markutveckling AB, avseende Bergkullen 1 och 2, med i 
huvudsak det innehåll som framgår ovan.

Förvaltningen föreslår att Bergkullen 1 och 2 får överlåtas till PEAB Markutvecklig AB för en 
köpesumma baserad på ett kvadratmeterpris på 2.500 kr/kvm BTA för bostadsrätt bostäder 
och 830.000 kr/småhustomt.

Kommundirektören föreslås få i uppdrag att underteckna köpehandling för Bergkullen 1 och 
2.

Genom överlåtelsen av Bergkullen 1 och 2 till PEAB och efterföljande formell uppsägning av 
Partnerskapsavtalet för Norra Stadsskogen gentemot berörda exploateringsbolag, kommer 
förvaltningen att uppfylla kommunfullmäktiges beslut att avsluta Partnerskapet för Norra 
Stadsskogen efter utbyggnadsetapp 2. Överlåtelsen av Bergkullen 1 och 2 är den sista 
tomtmarken som överlåts till exploatör som ingår i Partnerskapet för Norra Stadsskogen.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

1. Kommunstyrelsen beslutar att PEAB Markutveckling AB får förvärva fastigheterna 
Bergkullen 1 och 2 i Norra Stadsskogen för köpesummor som baseras på ett 
kvadratmeterpris på 2.500 kr/kvm BTA bostadsrätt bostäder och 830.000 kr/småhustomt.
2. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören rätt att underteckna marköverlåtelse-
avtal med PEAB Markutveckling AB.
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§ 142  2020.347 KS  

Motion gällande stationsområdet - Boris Jernskiegg (SD) m fl. 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD), Glenn Pettersson (SD) , Agneta Grange (SD), Zandra Pettersson 
(SD) och Otto Stryhn, (SD) har till kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 76 lämnat en 
motion om åtgärder för ökad trygghet vid stationsområdet.
 
I motionen framförs bland annat följande:
 
Mycket av den brottslighet vi ser i Alingsås har sin hemvist runt stationsområdet.
Det skall inte finnas hinder för att kunna utnyttja vår kollektivtrafik vare sig man har någon 
funktionsnedsättning, är gammal eller går ensam. Alla skall ha den fri och rättigheten. Vid 
ombyggnationer skall givetvis de handikappades situation beaktas. Det skall finnas belysning 
som gör det lätt att se och det skall finnas kameror som identifierar dem som hänger i 
området.
Motionärerna föreslår följande:
-En bred riskanalys görs över området.
-Stationsområdet görs säkrare genom bättre belysning.
-Stationsområdet säkerställer handikappades behov.
-Stationsområdet får övervakning med kameror.
-Det nya cykelgaraget får kameraövervakning.
-Ordningsvakter hyrs in vid behov.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-tillväxtavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 143  2020.320 KS  

Motion om framtagande av en långsiktig plan för Nolhaga slott och park - 
Pär-Göran Björkman (S), Simon Waern (S), Camilla Stensson (S) 

Ärendebeskrivning
 
Pär-Göran Björkman (S), Simon Waern (S) och Camilla Stensson (S) har till 
kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 72 lämnat en motion om en långsiktig plan för 
Nolhaga slott och park.
 
I motionen framförs bland annat följande:
 
Den senaste planen för Nolhaga park fastställdes 2010 i form av en detaljplan med en 
genomförandetid på 15 år. Denna utgick från äldre fördjupade översiktsplaner från 2008 
respektive 1996. 2010 års detaljplan var resultatet av ett styrgruppsarbete som bedrevs 
2008-2010. Syftet med planen var att långsiktigt skydda parkens värden, samordna dess 
olika delar samt öka dess attraktionskraft genom att bygga vidare på dess befintliga 
kvaliteter.
Flera av de byggnader som enligt planerna skulle fyllas med verksamhet – exempelvis 
Fiskevillan – står idag tomma. Ett genomtänkt förverkligande av 2010 års detaljplan har alltså 
inte skett och någon aktuell, långsiktig plan för parken finns inte. Vad gäller Nolhaga slott är 
situationen liknande.
Motionärerna föreslår följande:
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med 
samhällsbyggnadsnämnden och kultur- och utbildningsnämnden ta fram en långsiktig plan 
för Nolhaga slott och park.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-ekonomiavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 144  2020.356 KS  

Motion gällande omvärdering av LOV - Boris Jernskiegg (SD) m fl. 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD), Glenn Pettersson (SD) , Agneta Grange (SD), Zandra Pettersson 
(SD) och Otto Stryhn (SD) har till kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 78 lämnat en 
motion om omvärdering av beslutet att införa LOV.
 
I motionen framförs bland annat följande:
 
Många frågetecken finns om LOV kontra LOU och dess fördelar respektive nackdelar.
Det råder dock inga frågetecken kring att vi Sverigedemokrater har som mål att kunna 
erbjuda invånarna valfrihet. Att kommunen tvingas till bättring i en konkurrenssituation är inte 
någon nackdel för brukarna, tvärt om kan det ge ännu bättre vård än vad vi redan har.
 
Motionärerna föreslår följande:
-Att beslutet om att genomföra LOV inom särskilt boende i Alingsås omprövas av fullmäktige.
-Att LOU används som ett medel för ökad valfrihet och bredd inom särskilt boende i Alingsås.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-ekonomiavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 145  2020.348 KS  

Motion gällande kameraövervakning av kommunens fastigheter - Boris 
Jernskiegg (SD) m fl. 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD), Glenn Pettersson (SD) , Agneta Grange (SD), Zandra Pettersson 
(SD) och Otto Stryhn (SD) har till kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 77 lämnat en 
motion om kameraövervakning av kommunens fastigheter.
I motionen framförs bland annat följande:
 
Att ha kameror på byggnader som samhällets invånare äger gemensamt genom sin 
kommun, kan vara avgörande för identifiering vid brott. Teknisk bevisning kan knyta ihop 
säcken. Vittnen och andra iakttagelser likaså.
 
Motionärerna föreslår följande:
-Att en samlad säkerhetsanalys görs av kommunens samtliga fastigheter.
-Att kommunen ansöker om kameraövervakning på våra skolor, fritidshem, 
idrottsanläggningar och kommunala fastigheter såsom Rådhus och kontor.
-Att kommunen sätter upp kameror efter givna tillstånd.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-stabsavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 146  2020.326 KS  

Motion om en extern granskning av de generella effektiviseringskraven - 
Martin Lindberg (V) 

Ärendebeskrivning
 
Martin Lindberg (V) har till kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 74 lämnat en motion 
med förslag om en extern granskning av de generella effektiviseringskraven.
 
I motionen framförs bland annat följande:
 
Många kommuner använder sig av så kallade generella effektiviseringar som innebär att 
förvaltningar åläggs sparkrav men utan att samtidigt sänka kraven, varken på verksamhetens 
kvalitet eller omfattning. Denna metod används även i Alingsås kommun. Efter dessa år av 
generella effektiviseringar är det hög tid att utvärdera konsekvenserna för kvaliteten, 
brukarna och medarbetarna.
Motionären föreslår kommunfullmäktige besluta:
-Att tillsätta en kommunövergripande extern utvärdering av de senaste årens generella 
effektiviseringar, från val av metod och bedömd besparingspotential till uppföljning av 
resultatet och utvärdering av konsekvenserna.
-Att utvärderingens resultat, på ett sätt som är lämpligt, ska ligga till grund för den 
kommunala budgetprocessen.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-ekonomiavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 147  2020.331 KS  

Motion om införande av funktionen invånarförslag - Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
 
Anna Hansson (MP) har till kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 73 lämnat en 
motion om införande av funktionen invånarförslag.
 
I motionen framförs bland annat följande:
 
Invånarna i Alingsås kan ha många goda idéer för hur kommunen kan utvecklas. För en väl
fungerande demokrati krävs engagerade invånare. Dialogen och samverkan mellan våra 
invånare och oss förtroendevalda i den representativa demokratin behöver utvecklas.
 
I Kommunallagen regleras möjligheten till så kallade medborgarförslag. Kommunallagen 
säger att det är kommunfullmäktige som ska hantera medborgarförslag, om kommunen har 
valt att en sådan funktion ska finnas.
 
Ett flertal kommuner har i stället valt att ta fram en egen variant på förslagshantering. I denna
variant behandlas förslagen av berörd nämnd eller styrelse, när det anses lämpligt.
 
Motionären föreslår följande:
Alingsås kommun inför funktionen invånarförslag.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-stabsavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 148  2020.341 KS  

Motion om språktest vid anställning till arbeten inom kommunen där 
kommunikation är viktigt - Boris Jernskiegg (SD) m fl. 

Ärendebeskrivning
 
Boris Jernskiegg (SD), Glenn Pettersson (SD) , Agneta Grange (SD), Zandra Pettersson 
(SD) och Otto Stryhn, (SD) har till kommunfullmäktige den 2 september 2020, § 75 lämnat en 
motion om språktest vid anställning i kommunen där kommunikation är viktigt.
 
I motionen framförs land annat följande:
 
Att bli äldre och sjuklig innebär att man kan hamna i beroendeställning. Man kan bli 
beroende av omvårdnad, av andra människors hjälp.
Det är inte bara inom vård och omsorg detta språkkrav är viktigt men det är inom denna 
förvaltning vikten av förståelse är mest uppenbar. Kommunens förvaltningar måste 
säkerhetsställa att man lever upp till det som krävs när det gäller kommunikation.
Motionärerna föreslår följande:
-Att språktest genomförs vid anställning till arbeten inom kommunen där kommunikation är 
viktigt.
-Att brukarnas behov är det som styr.
-Att en analys görs för att säkerställa att personal och brukare förstår varandra.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-personalavd.
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Kommunstyrelsens 
arbetsutskott
Protokoll

2020-09-30

Utdragsbestyrkande

§ 149  2020.319 KS  

Motion om framtagande av en kommunal markstrategi - Simon Waern 
(S), Anders Sandberg (S) 

Ärendebeskrivning
Simon Waern (S) och Anders Sandberg (S) har till kommunfullmäktige den 2 september 
2020, § 71 lämnat en motion om en kommunal markstrategi.
 
I motionen framförs bland annat följande:
 
En kommunal markstrategi skulle fastställa vilka grundläggande principer och riktlinjer som 
ska gälla för att långsiktigt säkerställa erforderlig mark för samhällets expansion och för att 
skapa en tydlighet i förvaltningen av kommunens mark. Strategin skulle fungera som ett 
underlag för att möjliggöra köp och byte av mark för stadens framtida tillväxt – på både kort 
och lång sikt. Tidshorisonten för markstrategin bör vara minst 50 år.
Motionärerna föreslår följande:
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en markstrategi för Alingsås 
kommun.

Beslut
 
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet lämnas till kommunledningskontoret för beredning.

Expedieras till 
Klk-tillväxtavd.
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